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Új közösségi házat kapott az
önkormányzattól a Nagycsalá-
dosok Egyesülete. Az ingatlant
persze csak használatra kapták
és fel is kell újítani, de legalább
van és nem kell más szerveze-
tekkel osztozni rajta � árulta el
Dankó Pál, az egyesület elnöke.
A lakás céljából épült ház átala-
kítását az építési tervek engedé-
lyezése után társadalmi munká-
ban kezdik meg. Anyagot a Szlo-
vák Általános Iskola bontásából
kaptak, többek között nyílászá-
rókat, faanyagot a tetõszerkezet-
hez és téglát, melynek pucolása
jelenleg is folyik. Megkezdték az
elõtér bontását is, amit nagyobb-
ra fognak építeni és hátra van

Lesz végre egy hely

még szeptemberi kezdéssel a
mosdók, vizesblokkok kialakítá-
sa. A fûtés- és a villanyszerelést
az egyesület férfitagjai vállalták
magukra, a belsõ munkákat,
mint a festést és mázolást a nõk
és gyerekek is segíteni fogják. Az
ingatlan társtulajdonosa is segí-
teni fog, ígérte hogy ajtókat ad
majd, és a kerítést, a bejáratot
közösen fogják elkészíteni. A
mintegy 90 családot számláló
egyesület is különített el e célra
400.000 forintot, illetve az ön-
kormányzat is megszavazta ta-
valy augusztusi ülésén, hogy
ugyanennyi összeggel támogat-
ja a kivitelezést. Sajnos pályázat
újtján nem sikerült nyerniük,

ezért kérnek mindenkit, hogy ha
tehetik, akkor támogassák kez-
deményezésüket, akár anyagiak-
kal is. Ugyan e közösségi ház el-
készülte után sem lesz alkalmas
nagyobb rendezvények lebo-
nyolítására, mert nem képes
több száz ember befogadására,
mégis nagy a jelentõsége. Lesz
végre egy hely, ahol az egyesü-
let tulajdonában lévõ néhány
számítógépet használhatják
azok is, akiknek egyébként nem
lenne rá módjuk, illetve kisebb
programokat, megbeszéléseket
tudnak szervezni akár felnõttek-
nek, akár gyerekeknek is, mint
például most, az éppen aktuális
szünidõben.                            J. K.

A megjelenteket Décsei Móni-
ka köszöntötte a Vajda Péter Mû-
velõdési Központ Galériáján au-
gusztus 5-én, majd átadta a szót
dr. Reszketõ Péternek, aki meg-
nyitotta a kiállítást. Dr. Reszke-
tõ Péter elmondta, hogy nagy
meglepetéssel fogadta a felké-
rést, mert bár mûkedvelõ, nem
tartja magát mûértõnek. Éppen
ezért nem mondott mûértõ kri-

Amatõrök tárlata a Galérián
Megnyílt az az amatõr képzõmûvészeti tárlat, melynek al-
kotásai a Szarvason június 31 � július 5. között megrende-
zett Festõ Alkotótábor ideje alatt készültek, illetve az Ady
Endre Irodalmi Kör tagjainak munkáiból kerültek ki.

tikát sem, azt viszont elárulta,
hogy örül annak, hogy egyre
több kiállítás nyílik városunk-
ban. Egyre inkább úgy érzi, hogy
lehet valami a hely szellemében
és nem véletlenül hívják Szar-
vast Körös-parti Athénnak. Szá-
mára külön örömöt jelent, hogy
e tárlaton 17 évestõl 70 évesig
terjed a kiállítók életkora, így
minden korosztály látásmódja

teret kap. Kitért arra is, hogy
igaz ezek az alkotások nem pro-
fi mûvészek gyermekei, mégis
tudna választani közülük akár
többet is. Véleménye szerint az
alkotók legalább annyit dolgoz-
tak velük, mint a profik, viszont
nagy elõnyük, hogy õket az ih-
let mellett nem a pénzszerzés
motiválta, hanem középpont-
ban az öröm állt mindegy egyes
darab elkészítésekor. Persze
ezek a képek is értékesíthetõk,
de születésük indoka nem az
anyagi javak szerzése volt. Az al-
kotókhoz szólva azt tanácsolta,
hogy továbbra is fessenek, fes-
sék le amit az ihletük ad, mert
munkáik így lesznek egyre szeb-
bek, stílusuk ezáltal csiszolódik.
Végezetül megköszönte a mûve-
lõdési központnak, hogy hely-
színt biztosított, Décsei Móniká-
nak pedig azt, hogy idõt és ener-
giát nem sajnálva megszervez-
te a kiállítást. A közönségnek
meleg szívvel ajánlotta az itt
látható alkotások megtekintését
és kérte, hogy �fogadják úgy,
ahogyan festették, szívvel és lé-
lekkel�.

   J. K.

Legközelebb
kedden!

Amint már a múlt héten is je-
leztük, az augusztus 20-iki ün-
nep miatt a Szarvas és Vidéke
Hetilap a szokásoktól eltérõen
már kedden, augusztus 19-én
megjelenik. Kérünk ezért min-
den érintettet, hogy legyen fi-
gyelemmel arra, hogy a jövõ heti
lapzártánk augusztus 18-án, hét-
fõn 12 órakor lesz.

Amint megtudtuk, augusztus
20. alkalmából ezúttal nincs
munkarend változás, nem vol-
tak hétvégi munkanapok, s nem
lesz hosszú hétvége. Az augusz-
tus 20-iki, fizetett ünnepnap
elõtt és után is a rendes munka-
menetben zajlik az élet � miként
országszerte � Szarvason is.

Ünnepi
szentmise
Szent István király ünnepé-

nek elõestéjén este 6 órakor és
az ünnep napján, augusztus 20-
án délelõtt 9 órakor ünnepi
szentmisét mutatnak be a szar-
vasi katolikus templomban. Min-
den honfitársunkat szeretettel
várjuk.

� A múlt héten csütörtökön,
egy budapesti gyógyszerész kon-
ferencián, ezerötszázan rimán-
kodtunk szinte az egészségbizto-
sító és az egészségügyi kormány-
zat jelen lévõ képviselõinek, ne
vezessék be a tervezett intézke-
déseket, ne hozzák lehetetlen
helyzetbe az amúgy is nehéz
helyzetben lévõ gyógyszertára-
kat, de az egészségbiztosító és az
egészségügyi kormányzat, úgy
tûnik, hajthatatlan.

� Pontosan mivel hoznák
önöket lehetetlen helyzetbe?

� Azzal, hogy a támogatott
gyógyszerek tb-finanszírozta ré-
szének augusztus 16-tól csak a
80%-át térítené a gyógyszer-
kassza, a fennmaradó 20%-ot év
végéig lebegtetné, s hogy jövõre
mi lenne, azt még nem tudjuk.
Nekünk viszont fizetni kell a bé-
reket, a rezsit, rendelni a nagy-
kereskedõktõl, s persze fizetni is.
Van egy olyan elképzelés, ami
szerint mi is csak 80%-ot fizet-
nénk a nagykereskedõnek a szál-
lításkor, s a tb-finanszírozás
80%-ának megérkeztekor, az ad-
dig eladott gyógyszerek 20%-os
különbözetét kifizetnénk. Nos ez
nem csak elsõ hallásra borzasz-
tóan bonyolult, hanem még az in-
formatika mai fejlettségi szintjén
is problémás.

� Abból, hogy most figyelmez-
tetõ akciókra szánták el magu-
kat, az látszik: betelt a pohár.

� Igen. A gyógyszerészek ed-
dig minden intézkedést elfogad-

Üres kassza,
betelt pohár

Hetek óta zajlik a gyógyszerészek és az egészségbiztosító
pénztár között a �kötélhúzás�, melynek eredményeként a
héten a gyógyszertárak figyelemfelhívó zárt ajtók mögötti
kiszolgálása és országos leltározása várható. A részletek-
rõl Bartha Árpádné, a Szarvas Gyógyszertár vezetõ helyet-
tese adott felvilágosítást érdeklõdésünkre.

Ismét emelkedést mutat kör-
nyékünkön a munkanélküliség.
A Békés Megyei Munkaügyi Köz-
pont vezetõje dr.Nagy Ágnes ál-
tal Babák Mihály polgármester-
nek eljuttatott adatok szerint a
szarvasi körzetben júliusban az
elõzõ havihoz képest 4,14 száza-
lékkal több a munkanélküli. A
nyár közepén Szarvason 551,
Csabacsûdön 65, Kardoson 41,
Örménykúton 11, Békés-

Több munkanélküli
szentandráson 113 embernek
nem volt munkahelye. Ennek
ellenére a szarvasi kirendeltség
településein még mindig a me-
gyei átlag � 11,27 százalék �
alatti a munkanélküliség és a
megyében csupán Békéscsa-
bán jobb lényegesen a hely-
z e t .  O t t  a  s z a r v a s k örnyéki
8,25 százalékoshoz képest 6,73
százalékos a munkanélküliségi
ráta.

Hétfõtõl, az interjú idõpontjától, szerdai lapzártánkig történt egy,
s más a �gyógyszertári kötélhúzás� ügyében, amint arról a hírek
tudósítottak, s amint azt Bartha Árpádné is megerõsítette újbóli
érdeklõdésünkre. A hétre tervezett gyógyszertári demonstrációkat
felfüggesztették, miután a kormány a gyógyszergyártók és a Gyógy-
szerész Kamara képviselõivel az augusztus 16-tól tervezett in-
tézkedések bevezetését elhalasztotta két héttel. Ezen két hét
alatt,a hírek szerint, a kormány a gyógyszergyártókkal pró-
bál megállapodásra jutni a gyógyszerkassza esetleges �visszapót-
lásának� ügyében. Ez azért l e n n e  j ó  �  t u d t u k  m e g  B a r t h a
Árpádnétól �, mert a gyógyszertárak és a gyógyszert kiváltó
betegek ebben az esetben nem éreznének változást. Az, hogy
a két hét alatt sikerül-e megállapodásra jutni a kormánynak
és a gyógyszergyártóknak, még kérdéses, mindenesetre a gyógy-
szerészek � ha nem is túlzott potimizmussal � reménykedve várják
a jó híreket.

tak, eltûrtek. De ez az õskáosz,
ami a most tervezett intézkedé-
sek bevezetése után várható, az
már sok. A gyógyszertárak ügye-
let tartását nekünk kell kigaz-
dálkodni, a minimálisra szorí-
tott létszám mellett egy-egy
munkatárs már 12-16 órát dol-
gozik, a gyógyszer-árrés egyre
csak csökken, most ezek a fize-
tési megszorítások. Ráadásul
egy olyan körben, ahol nem
egyedül vagyunk szereplõk, hi-
szen az orvosok, a gyógyszer-
nagykereskedõk és persze a
gyógyszer gyártók is részesei
ennek a folyamatnak, úgy lát-
szik, mi vagyunk a sor végén,
rajtunk csattan az ostor. Ponto-
sabban a beteg, aki eljön a pati-
kába gyógyszerért, az velünk
együtt a sor végén van, ezért
kérjük: a betegek biztonságos
ellátása érdekében, hogy ne ve-
zessék be a tervezett intézkedé-
seket.

� Végül, itt Szarvason mire
számítsanak a betegek?

� Még reménykedünk, hogy
nem kell a demonstrációhoz fo-
lyamodni, hiszen a Gyógysze-
rész Kamara megpróbál a mi-
niszterelnöknél közbenjárni az
érdekünkben. Ha ez nem sike-
rül, akkor szerdán két órára be-
zárjuk a gyógyszertárakat, pén-
teken pedig leltározunk, csak az
ügyeletes gyógyszertár fog ki-
szolgálni. Kérünk mindenkit,
erre tekintettel szerezzék be a
szükséges gyógyszereiket.  T. L.


